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Protokół Nr ORN.0012.3.2.2016 
posiedzenia Komisji Polityki Prorodzinnej,  

Ochrony Zdrowia i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Olecku  

odbytego w dniu 23 lutego 2016 r. 
 

 

Na stan 6 członków komisji w posiedzeniu udział wzięło 6 – lista obecności  

w załączeniu. 

 

Posiedzeniu przewodniczył Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski. 

 

Protokołowała inspektor Wydziału Organizacyjnego i Nadzoru Urzędu Miejskiego w Olecku 

– Karolina Kuskowska. 

 

W posiedzeniu uczestniczyli: 

 

 Burmistrz – Wacław Olszewski,  

 Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Marianna 

Kisielska. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

otworzył posiedzenie komisji i przedstawił porządek posiedzenia.  

 

1. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

2. Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 

3. Sprawy wniesione.  

4. Wolne wnioski. 

 

Uwag do porządku obrad komisji nie zgłaszano.  

 

Komisja jednogłośnie (obecnych 5 członków) przyjęła porządek posiedzenia. 

 

Do punktu 1 – Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia komisji. 

 

Uwag do protokołu Nr ORN.0012.3.1.2016 nie zgłaszano. 

 

Komisja jednogłośnie (obecnych 5 członków) przyjęła protokół Nr ORN.0012.3.1.2016 

posiedzenia komisji odbytego w dniu 27 stycznia 2016 r. 

 

Do punktu 2 – Zaopiniowanie projektów uchwał na sesję Rady Miejskiej. 
 

a) projekt uchwały w sprawie stwierdzenia wygaśnięcia mandatu Burmistrza Olecka 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

powiedział, że sprawa jest Radnym znana, ponieważ już raz była rozpatrywana. W wyniku 

postępowania, które prowadziło Centralne Biuro Antykorupcyjne stwierdzono, że naruszył 

tzw. ustawę antykorupcyjną w związku z tym, że jest Prezesem Koła Łowieckiego "Sarna"  

w Olecku, które prowadzi działalność gospodarczą. Ponieważ na wezwanie CBA Rada nie 

podjęła uchwały pismem z dnia 12 lutego 2016 r. Wojewoda Warmińsko-Mazurski działając 

na podstawie ustawy o samorządzie gminnym wezwał Radę Miejską do wygaszenia mandatu. 

W razie bezskutecznego upływu 30 dniowego terminu do podjęcia uchwały, organ nadzoru, 



 2 

zgodnie z art. 98a ust. 2 ustawy o samorządzie gminnym, po uprzednim powiadomieniu 

ministra właściwego do spraw administracji publicznej, wyda zarządzenie zastępcze 

stwierdzające wygaśnięcie mandatu. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 5 głosach przeciw i 1 wstrzymującym negatywnie zaopiniowała projekt 

uchwały. 

 

b) projekt uchwały w sprawie regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie 

Gminy Olecko 

 

Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony Środowiska – Marianna Kisielska 

poinformowała, że w związku z nowelizacją ustawy z dnia 13 września 1996 r. o utrzymaniu 

czystości i porządku w gminach, opracowany został projekt nowego Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie Gminy Olecko. Najistotniejszą zmianą jest to, że w § 8 pkt 5 

została określona nowa minimalna wielkość pojemnika do gromadzenia odpadów 

powstających na ogródkach działkowych do 30 l na każdą działkę ogrodniczą. Wcześniejsza 

wielkość wynosiła 15l. W momencie kiedy ustalane były normy dotyczące wytwarzania 

odpadów przez osoby indywidualne, przedsiębiorstwa i inne podmioty, w tym również 

ogródki działkowe gmina nie miała rozeznania, ile odpadów faktycznie się produkuje.  

Były to tylko wyliczenia teoretyczne, które wynikały z danych o produkowanych śmieciach  

w różnych rodzajach działalności. Funkcjonowanie od jakiegoś czasu systemu odbierania 

odpadów pokazało, że odpadów wytwarzanych na ogródkach działkowych jest zdecydowanie 

więcej. 

     

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, czy do odpadów komunalnych zalicza się również gałęzie. 

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że tak. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, co z odpadami, które są produkowane przed 1 marca. 

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że do zmiany norm określonych w projekcie obowiązuje dotychczasowy 

Regulamin. Dodała, że pozostałe zmiany są kosmetyczne. W § 2 jest doprecyzowane pojęcie 

dotyczące odpadów budowlanych. Również w tym samym paragrafie w punkcie 9 

doprecyzowano odpady problemowe. W rozdziale 3 § 5 ust. 1 wprowadzono informację  

o nieruchomościach, na których znajdują się domki letniskowe bądź nieruchomości 

wykorzystywane w celach rekreacyjno-wypoczynkowych.  W rozdziale 4 § 9 ust. 3 ustalono, 

jak są zbierane odpady wielkogabarytowe i wskazano możliwość dostarczania tych odpadów 

przez właściciela do punktu dobrowolnego gromadzenia odpadów. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy w związku ze zmianą dotyczącą ogródków działkowych będą większe 

pojemniki. 
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Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że mogą być większe pojemniki lub może być ich więcej. Chodzi o to, by było 

tyle pojemników lub takiej wielkości, aby śmieci się mieściły. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zapytała, czy będzie się to wiązało ze wzrostem kosztów. 

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że tak. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

zapytał, czy opróżnianie pojemników odbywa się tylko w określone dni. 

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że jeżeli chodzi o odbiór z nieruchomości zamieszkałych jest harmonogram, 

zgodnie z którym pojemniki są opróżniane. Od września do czerwca śmieci są zabierane dwa 

razy w miesiącu, natomiast w okresie letnim raz w tygodniu. Jeżeli chodzi o blokowiska 

przewoźnik mimo takiego zapisu odbioru odpadów, jaki jest dla domków jednorodzinnych 

zgodził się na to, że na każdy sygnał zarządcy domu, że trzeba odebrać pojemniki, przyjedzie 

i dokona odbioru. To jest tylko i wyłącznie wola administratora i to co się dzieje jest tylko  

i wyłącznie jego winą. Mówi to z pełną świadomością. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

uważa, że sytuacje przepełnienia pojemników mają miejsce dwa razy do roku w okresie świąt. 

 

Pani Marianna Kisielska 

stwierdziła, że jeżeli administrator widzi, że kontener na posesji nie jest wystarczający  

w okresie świąt, może poprosić o dostawienie drugiego. Równie dobrze np. pudełka  

po prezentach można złożyć i przechować w domu i wyrzucić dopiero po świętach. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

stwierdził, iż mieszkańcy niesłusznie mają pretensje do gminy, że nie sprząta. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

uważa, że problem istnieje też w weekendy. W piątek pojemniki są opróżniane, a w niedzielę 

śmieci wysypują się. Osobiście był też świadkiem sytuacji, że dziecko wynosząc śmieci 

zostawiło je obok kontenera, pomimo, że był on pusty. Ojciec, widząc to z balkonu nie 

zareagował. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie Gminy Olecko. 

 

c) projekt uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi 

oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Olecko 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

poinformował, że zgodnie z ustawą o ochronie zwierząt obowiązek zapewnienia opieki 

bezdomnym zwierzętom należy do zadań własnych gminy. Aby wypełnić ten obowiązek 
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Rada gminy określa w drodze uchwały, corocznie do dnia 31 marca, program opieki nad 

zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt.  

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zastanawia się nad zapisem dotyczącym zakazu wyprowadzania psów przez dzieci. Jeżeli 

dziecko wyprowadzi psa i coś się stanie, czy np. Policja może rodzica obciążyć mandatem.  

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że za psa odpowiada jego właściciel. Jest to zapis § 13 Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy zgodnie z którym „Wyprowadzanie psa  

w miejsce publiczne jest możliwe pod warunkiem, że osoba wyprowadzająca jest osobą 

dorosłą, pies wyprowadzany jest na smyczy, a w przypadku ras niebezpiecznych i psów ras 

dużych również w kagańcu”. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia 

programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt  

na terenie Gminy Olecko. 

 

d) projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury w Olecku 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

poinformował, że z wnioskiem o zatwierdzenie taryf za zbiorowe zaopatrzenie w wodę  

i zbiorowe odprowadzenie ścieków zwróciła się Spółdzielnia Mieszkaniowa Mazury, która 

prowadzi działalność gospodarczą w zakresie zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowe 

odprowadzenie ścieków. Taryfy podlegają zatwierdzeniu przez Radę Miejską. Zatwierdzona 

taryfa obowiązuje przez rok.  

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

powiedziała, że z jej wyliczenia wynika, że woda jest tańsza, a ścieki są droższe. 

 

Pani Marianna Kisielska 

oznajmiła, że do tej pory Spółdzielnia nie zwracała się z wnioskiem o zatwierdzenie taryf. 

Ustawa nakładała taki obowiązek, ale być może Spółdzielnia wychodziła z założenia,  

że prowadzą sprzedaż wody tylko i wyłącznie na  własne potrzeby, jako potrzeby zasobów 

mieszkaniowych. Być może wniosek jest następstwem jakiejś kontroli. Dodała,  

że i woda i ścieki są droższe. Cena wody brutto przy planowanej sprzedaży 16200³ wyniesie 

3,26 zł/m³, natomiast cena za odprowadzenie ścieków przy planowanym odbiorze 6500m³ 

wyniesie 6,46 zł/m³. Taryfy spółki gminy czyli PWiK w Olecku wynoszą odpowiednio  

3,24 i 5,30 zł/m³. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

oznajmił, że Spółdzielnia kalkuluje swoje koszty i na tej podstawie ustala ceny za wodę  

i ścieki. Podobnie spółka gminy kalkuluje swoje koszty i ustala opłatę. Dodał, że jeżeli chodzi 

o spółkę gminy przez trzy lata nie było podwyżki. Ma ze sobą zestawienie, z którego wynika, 

że ceny są najniższe spośród takich miast jak Ełk, Giżycko, Gołdap, Olsztyn, Pisz, Augustowa 

i Łomża. 
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Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zapytał, jak wyglądają ceny w porównaniu z poprzednim rokiem. 

 

Pani Marianna Kisielska 

odpowiedziała, że jest drożej niż w roku poprzednim. Kalkulacja kosztów, którą przedstawia 

Spółdzielnia jest oparta na założeniach, które wynikają z rozporządzenia po to, by 

przedsiębiorstwo ustalając cenę nie wzięło wszystkich kosztów, a tylko te koszty, które 

wynikają z określonych przepisów. Rozporządzenie określa wyraźnie, jakie koszty 

przedsiębiorstwo może zaliczyć do kosztów ważących na ustalenie taryfy. Poinformowała,  

że wzrost ceny wody jest na poziomie 10%, a cena ścieków wzrosła o 8%. Są to ceny dla 

odbiorców wody produkowanej przez Spółdzielnię „Mazury”. 

 

Innych pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja przy 3 głosach za, 1 głosie przeciw i 2 głosach wstrzymujących pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie  

w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków dla Spółdzielni Mieszkaniowej Mazury  

w Olecku. 

 

e) projekt uchwały w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których 

właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Olecko oraz warunków i zasad korzystania  

z przystanków 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

oznajmił, że funkcjonują obecnie dwa przystanki tj. na Osiedlu Siejnik i przy ul. Wojska 

Polskiego przy dworcu.  

 

Pani Marianna Kisielska 

dodała, że konieczność uaktualnienia wykazu przystanków, których właścicielem jest Gmina 

Olecko jest związana z podjęciem uchwały pozbawiającej starodroże drogi krajowej 65 

kategorie drogi gminnej i przekazaniem jej nowemu zarządcy. 

 

Pytań ani uwag nie zgłaszano. 

 

Opinia Komisji: 

Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Gmina Olecko 

oraz warunków i zasad korzystania z przystanków. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu 3 – Sprawy  wniesione. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poinformował, iż wpłynęły następujące sprawy: 

 pismo Komendy Powiatowej Policji dotyczące planowanej w dniu 4 lutego 2016 r. 

odprawy rocznej oraz konsultacji społecznych odnośnie tworzonej Powiatowej Mapy 

Zagrożeń, 

 uchwała Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie opinii o prawidłowości 

planowanej kwoty długu Gminy Olecko na podstawie przyjętej przez jednostkę 
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samorządu terytorialnego Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2016 – 2024 oraz 

uchwały budżetowej na rok 2016, 

 pismo Spółdzielni Socjalnej RAZEM o sfinansowanie kosztów wynajmu lokalu  

i kosztów obsługi spółdzielni socjalnej w pierwszych sześciu miesiącach działalności 

w zakresie odpłatnej działalności statutowej na zasadzie art. 43 ustawy o pomocy 

społecznej, 

 zaproszenie na konsultacje społeczne w Komendzie Powiatowej Policji w dniu  

10 lutego 2016 r. dotyczące Powiatowej Mapy Zagrożeń. Na konsultacjach 

reprezentował Komisję wspólnie z Radnym Jarosławem Bagieńskim, 

 sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za 2015 r., 

 wniosek Zjednoczonego Przedsiębiorstwa Rozrywkowego o potwierdzenie 

obowiązywania uchwał lokalizacyjnych. W dniu 17 lutego 2016 r. Burmistrz udzielił 

odpowiedzi informując, że Rada nie podejmowała takich uchwał,  

 pismo osoby fizycznej dotyczące planowanej zmiany zagospodarowania terenu 

położonego na zapleczu Placu Wolności 19-21 w Olecku. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

wyjaśnił, że w tej chwili jest opracowywany projekt techniczny zagospodarowania północnej 

części Placu Wolności. Mieszkaniec wnosi o to, by pozostawić garaż, który znajduje się przy 

budynku, ponieważ nie ma gdzie przechowywać swoich rzeczy. Podczas spotkania  

z mieszkańcami informował, że będzie możliwość nabycia dwóch działek pod budowę 

garaży. 

 

Przewodniczący Komisji – Leszek Olszewski 

poinformował, iż ponadto wpłynęły następujące sprawy: 

 wezwanie Wojewody Warmińsko-Mazurskiego do wygaszenia mandatu Burmistrza 

Olecka, 

 pismo Nadleśnictwa Olecko z prośbą o podjęcie uchwały w sprawie zaktualizowania 

danych dotyczących pomnika przyrody, 

 pismo Mieszkańca Olecka dotyczące stanu ulic i chodników w Olecku, 

 sprawozdanie z działalności Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej za 2015 rok. 

 

Innych spraw wniesionych nie było. 

 

Na tym punkt zakończono. 

 

Do punktu  4 – Wolne wnioski. 

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał o wycinkę drzew przy ul. Gołdapskiej w sąsiedztwie Domu Dziecka, czy jest ona 

związana z jakąś inwestycją. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

odpowiedział, że tak. Jest to dawny teren zieleni miejskiej. W ubiegłym roku działka została 

sprzedana, a w miejscowym planie zagospodarowania przestrzennego jest przeznaczona  

na budownictwo wysokie.  

 

Członek Komisji – Jarosław Bagieński 

zapytał, czy duża ilość m.in. piasku, która pojawiła się przy ul. Składowej jest związana  

z tym, że Powiat będzie wymieniał chodnik przy ul. Armii Krajowej. 
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Burmistrz Wacław Olszewski 

przypuszcza, że tak. W budżecie są zapisane środki, aby inwestycję dofinansować. Ponadto 

planuje się wykonanie chodnika między ulicą Sembrzyckiego i Jeziorną. Być może ze 

względu na sprzyjające warunki pogodowe wykonawca rozpoczął już prace. 

 

Wiceprzewodniczący Komisji – Wojciech Leonarczyk 

zgłosił następujące wnioski: 

 przekazać Komisji Statutowej, aby zajęła się sprawą kasyn i zastanowiła nad 

podjęciem stosownej uchwały oraz sprawdziła, na jakiej zasadzie funkcjonują lokale 

przy ul. Kościuszki, Wojska Polskiego, Gołdapskiej i Placu Wolności, w których 

znajdują się automaty do gry. Ponadto, w związku z tym, że przy tych lokalach często 

widzi młodzież wnioskuje, aby zwrócić się do Policji z prośbą o kontrolę lokali, 

 w ramach oszczędności w budżecie wykonać odcinek drogi gminnej przy wjeździe  

na starą targowicę. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

odpowiedział, że gmina jest na końcowym etapie wykonania budżetu za rok ubiegły.  

W związku z tym, że jest trochę oszczędności planuje wprowadzić do budżetu kilka drobnych 

inwestycji. Rozważy wniosek Pana Radnego. 

 

Członek Komisji – Anna Kaczor 

zgłosiła wniosek, aby w ramach oszczędności w budżecie wykonać odcinek chodnika przy  

ul. Broniewskiego w miejscu, gdzie są nowe lampy. 

 

Członek Komisji – Robert Smyk 

 zapytał, czy będzie robiony monitoring miasta, 

 w związku z tym, że handel odbywa się często poza terenem targowicy miejskiej 

zgłosił wniosek o interwencję w tej sprawie. Osoby handlujące wjeżdżają 

samochodami na trawnik, jest wyrwany kawałek chodnika i to dokładnie przy znaku, 

który informuje o tym, że handel odbywa się tylko w obrębie targowicy. Jedna z osób, 

przyjeżdżająca prawdopodobnie z Ełku, przywiązuje do tego znaku namiot. Również 

dewastowane są miejsca parkingowe. 

 

Burmistrz Wacław Olszewski 

odpowiedział, że zadanie dotyczące monitoringu będzie wprowadzone w budżecie  

w miesiącu marcu i zostanie ogłoszony przetarg na realizację. Wniosek dotyczący handlu  

na targowicy przekaże Policji. 

 

Innych wniosków nie zgłaszano. 

 

Na tym punkt i posiedzenie komisji zakończono. 

  

 

 

     Protokołowała                                                                           Przewodniczący Komisji 

 

Karolina Kuskowska                                                                            Leszek Olszewski 

 


